

Thema: Prater Wien

Autor: k.A.

Entertainment

WIEN MUSEUM, WIEN

In den Prater!

Vor 250 Jahren, im April 1766, überließ Kaiser Joseph II. das bis dahin kaiserliche Jagdgebiet Prater der breiten Öffentlichkeit und schuf so ein naturbelassenes, zentrumsnahes Erholungs- und Vergnügungsgebiet für die Wiener. Im Lauf der Jahre eröffneten Cafés und Gasthäuser, das berühmte Riesenrad, der Vergnügungspark „Würstelprater“, Wiens größtes Sportstadion und eine – nicht mehr existente – Rotunde. 1873 fand hier die Weltausstellung statt. Die Ausstellung im Wien Museum (10. März bis 21. August) erzählt die Geschichte dieses Parks.

> wienmuseum.at



WIEN MUSEUM, VIENNA

Into the Prater!

250 years ago, in April 1766, Kaiser Joseph I declared the Prater open to all, and overnight, the area was transformed from imperial hunting grounds into an unspoiled area of parkland close to the centre of Vienna to be used for the recreation and amusement of all the capital's people. Cafés and guesthouses have come and gone over the centuries; it boasts the giant Ferris Wheel, the 'Würstelprater' amusement park, Vienna's largest sports stadium, a rotunda which is no longer there and a great deal more besides. It hosted the World Exposition in 1873. From 10 March to 21 August, an exhibition at the Wien Museum tells the park's story.

> wienmuseum.at



Prater-Geschichten:
Der Vergnügungspark „Venedig in Wien“ (links) und ein Autodromwagen.

Prater stories:
The "Venice in Vienna" amusement park (left), and a bumper car.